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BR. 0012.1.5 (7).2024 

Protokół Nr 5 (7) /24 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

w dniu 25 listopada 2024r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Hajnówce  

 

Obrady Komisji otworzyła Przewodnicząca Komisji Małgorzata Siemieniuk. W obradach 

udział wzięło 6 członków Komisji (radna K.Jakubowska była nieobecna; lista obecności w 

załączeniu).  
 

Ponadto w obradach Komisji udział wzięli: 

- Grażyna Świętochowska– Skarbnik Powiatu; 

- Katarzyna Czurak – Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych 

 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła następujący porządek obrad Komisji: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektu budżetu na 2025r. 

4. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej. 

5. Sprawy różne. 

Do punktu 1-go: 

Do przedstawionego porządku obrad członkowie Komisji uwag nie wnieśli. Porządek 

obrad został przyjęty jednogłośnie (wszyscy „za”). 
 

Do punktu 2-go: 
Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie (wszyscy „za”). 
 

Do punktu 3-go: 

W powyższym punkcie Komisja zapoznała się z projektem budżetu powiatu na 2025r. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Katarzyna Czurak poinformowała, że 

Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu powiatu na 2025r. oraz 

projekt wieloletniej prognozy finansowej. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Chcę na wstępie serdecznie podziękować 

Zarządowi Powiatu i Pani Skarbnik za ogrom pracy, która została włożona w przygotowanie 

projektu budżetu. Jak zwykle nie są to proste sprawy, ale udało się spiąć w takim zakresie, aby 

wydatki bieżące nie przekraczały dochodów bieżących, co jest najważniejsze. Biorąc pod uwagę 

sugestie poszczególnych radnych mamy tutaj zaplanowane specjalne zapisy przede wszystkim 

dla organizacji pozarządowych, kwota była 100 tys. zł, a w 2025r. przeznaczamy 200 tys. zł. 

Natomiast jeżeli chodzi o dotacje celowe przeznaczamy 20 tys. zł na współfinansowanie 

biblioteki w Hajnówce, jak również dofinasowanie do zadań powiatowych HDK również w 

wysokości 20 tys. zł. Te środki, które musimy zwrócić do końca roku, jeżeli chodzi o prace 

poscaleniowe, to już o takie środki wystąpiliśmy do Wojewody, także na pewno podczas lutowej 

sesji na pewno będą zmiany w budżecie. Czekamy jeszcze na rozstrzygnięcie wniosków z 

programów rządowych budowy dróg. 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska przedstawiła projekt budżetu na 2025r. 
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Radny Jerzy Sirak: Mówi Pani, że 5% podwyżki dla nauczycieli, to jest zgodne z jakąś 

sugestią Ministerstwa Pracy? 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Tak. 

Radny Jerzy Sirak: 2 mln zł kredytu w rachunku bieżącym, w tym roku też to było 2 

mln zł? 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Tak, korzystaliśmy z tego trochę i 

wystarczyło. 

Radny Jerzy Sirak: Nowych kredytów się nie planuje, na dzień dzisiejszy jest 16 mln, z 

tego co Pani Skarbnik mówiła to 1.800.000 zł w przyszłym roku będzie przeznaczone na spłatę 

rat i obligacji. To na koniec przyszłego roku zadłużenie zmniejszy się o 1.800.000 zł, tak? 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Tak i wyniesie 14 mln zł. 

Radny Jerzy Sirak: Wrócę do swojego wniosku sprzed kilku miesięcy, jeżeli chodzi o 

Orkiestrę Dętą, bo jeżeli mówimy o bibliotece publicznej, to jest 20 tys. zł, także wniosek ten jest 

zrealizowany w 100%. Teraz wracam do sprawy Orkiestry Dętej. Jest 200 tys. zł, czy można 

zakładać, że z tych 200 tys. zł przynajmniej 50 tys. zł będzie dla Orkiestry? 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Nie możemy zakładać. 

Radny Jerzy Sirak: Ja wiem, że są konkursy, ale jakieś plany Pan Starosta i Zarząd ma. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Było 18 tys. zł do tej pory. 

Radny Jerzy Sirak: Panie Starosto, ja nie chcę wracać do tego co było 20 lat temu, jak 

się orkiestra przenosiła ze szkoły zawodowej do straży pożarnej, była dżentelmeńska umowa 

między burmistrzem i starostą, że finansujemy tak samo po 25 tys. zł każdy, dzisiaj miasto daje 

55 tys. zł, a powiat? 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Bo jest biedniejszy, ale nie rozmawiajmy w tym 

kontekście. 

Radny Jerzy Sirak: Czemu w tym kontekście, grozi nam to, że orkiestrę nam zamkną, to 

jak rozmawiać? 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Dlaczego taki kontekst od razu? Było 100 tys. zł 

na zadania pozarządowe, teraz mamy 200 tys. zł i nie wiemy, ile będzie tych wniosków. My nie 

robimy od razu tak, jak w mieście, że na siatkówkę dajemy tyle, na piłkę nożną tyle. 

Radny Jerzy Sirak: No ja wiem, że nie ma uchwały o współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: U nas jest. 

Radny Jerzy Sirak: No dobrze, ale te 200 tys. zł jest i Zarząd i Komisja będzie 

podejmować decyzję, jak te środki będą wykorzystane. No ja wiem, że zależy, ile będzie 

wniosków i jakie. 
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Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: I na pewno będzie podwojona przynajmniej 

suma, pewnie może i więcej. Wszystko zrobimy, żeby jak najwięcej było, bo dla nas orkiestra też 

jest oczkiem w głowie. I nie chciałbym takich komentarzy, że oto starosta przyszedł 5 lat i nic nie 

daje, ja mogę wymieniać na co nie było dawane. Jakbyśmy dostali na ul. Górną 800 tys. zł to 

nawet byśmy się nie zastanawiali i byłoby i 300 tys. zł. Niestety takie są realia. Nie dostaliśmy 

dofinasowań z dwóch gmin, a to kwota jednak 1.400.000 zł. 

Radny Jerzy Sirak: No dobra, to ile będzie? 40 tys. zł? 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Nie wiem Panie Burmistrzu, kolego Jurku, no nie 

wiem, zobaczymy, ile wniosków wpłynie. 

Radny Jerzy Sirak: Wniosków może być dużo, ale są przedsięwzięcia bardzo ważne i 

mniej ważne. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Tak nie powinniśmy robić, dzisiaj ustalać jaka 

kwota. 

Radny Jerzy Sirak: Nawet nie możemy tego zrobić, ale Panie Starosto 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Na Zarządzie, chyba że trzy razy tak 

rozmawialiśmy i była mowa, aby faktycznie dofinansować przynajmniej w granicach 40 tys. zł. 

Radny Eugeniusz Saczko: To jest tylko deklaratywnie, tak samo jak były deklaracje 

dofinasowania, tak samo i tutaj, my dzisiaj nie możemy złożyć deklaracji, że tyle i tyle pieniędzy, 

bo za chwilę ktoś następny przyjdzie i powie, ile tutaj dać. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Oczywiście, to co powiem to jest oczywiście 

utopia, ale np. zgłosi 3 oferentów na Orkiestrę Dętą. 

Radny Jerzy Sirak: Nie, nie będzie 3 oferentów. Nie musimy się wzajemnie 

przekonywać, jak ważna dla nas jest ta orkiestra. W budżecie miasta na orkiestrę założono 55 tys. 

zł, tam jest więcej, bo jest na orkiestrę i na szkołę muzyczną, ale wzorem lat ubiegłych te 

pieniądze4 zostaną proporcjonalnie podzielone. I można zakładać, że te 55 tys. zł na orkiestrę 

będzie. 

Radny Eugeniusz Saczko: Ale tam nie ma jeszcze. 

Radny Jerzy Sirak: Jest, w projekcie jest. 

Radny Eugeniusz Saczko: Ale wspólnie, ileś tam pieniędzy na szkołę muzyczną i na 

orkiestrę, jednym zapisem. 

Radny Jerzy Sirak: No tak, ale na szkołę muzyczną zwykle tam było od 5 do 10 tys. zł. 

Radny Eugeniusz Saczko: Może nowa Rada zmieni ten zapis. 

Radny Jerzy Sirak: Nie, chyba już uchwała jest przyjęta. 

Radny Eugeniusz Saczko: Może się okazać, że my zadeklarujemy 50 tys. zł, a miasto nie 

da 50 tys. zł, a no. Da 30 tys. zł. Nikt nie jest w stanie w tej chwili zagwarantować, że miasto tyle 

da, bo jest zapisane na kilka rzeczy. 
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Radny Jerzy Sirak: Zapisane wzorem lat ubiegłych na orkiestrę i na szkołę muzyczną, 

ale proporcje będą zachowane na pewno. Taką samą deklarację, podobna można i tutaj przyjąć. 

 

Radny Eugeniusz Saczko: Zwiększyliśmy o 100% więcej do 200 tys. zł na organizacje 

pozarządowe. 

Radny Jerzy Sirak: Trzeba wszystko zrobić, żeby orkiestrę utrzymać. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Myśmy dawali tyle w ostatnich latach na ile 

wniosek był składany. 

Radny Jerzy Sirak: Wniosek był składany, bo jak była sugestia, że dostaniecie 18 tys. zł, 

to wniosek był składany na 18 tys. zł. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Ale czemu wszyscy więcej składali, tylko 

orkiestra nie. Dobrze byłoby porozmawiać i z OSP i z Krzysiem, bo są przecież i środki 

zewnętrzne i w Urzędzie Marszałkowskim są tylko trzeba powalczyć o nie i to zrobimy wspólnie. 

Radny Jerzy Sirak: Jeżeli z naszej strony będzie większe wsparcie finansowe to 

poczucie bezpieczeństwa dla orkiestry jest inne, a każde dodatkowe pieniądze to tylko na plus. 

Nikt w Białymstoku nie będzie się martwił o orkiestrę w Hajnówce. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Było 100 tys. zł, jest 200 tys. zł i to chyba jest 

dobry kierunek. 

Radny Jerzy Sirak: Ja rozumiem, że kierunek dobry będzie utrzymany i jest szansa na 

to, żeby ta dotacja z powiatu była porównywalna z dotacją z miasta. Panie Starosto jest taka 

deklaracja, czy jej nie ma? Jak nie, to ja na sesji będę wnioskował o zwiększenie tej kwoty o 50 

tys. zł z rezerwy. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Jakiej kwoty? 

Radny Jerzy Sirak: 200 tys. zł, bo skoro uważacie, że za mało i nie będzie na dotację. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: To teraz trzeba wskazać skąd zabrać. 

Radny Jerzy Sirak: Ja będę wskazywał z rezerwy. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Rezerwy nie ruszamy. 

Radny Jerzy Sirak: Można ruszyć. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Ja nie ruszę. 

Radny Jerzy Sirak: To jak nie ruszać to ja słucham co będzie z orkiestrą? 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Ale teraz to dziecinada, naprawdę. 

Radny Jerzy Sirak: No jak dziecinada? 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Jest deklaracja, że będzie dotacja. Natomiast ja 

chcę od miasta 800 tys. zł. 
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Radny Jerzy Sirak: To proszę z burmistrzem Kiendysiem rozmawiać nie ze mną. Ja jak 

deklarowałem, to słowa dotrzymywałem. Było kiedykolwiek Panie Starosto tak, żeby nie było 

realizacji deklaracji z mojej strony? 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Ależ kolego Jurku, ul. Górna. 

Radny Jerzy Sirak: Ale ja nie jestem już burmistrzem od maja. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Ale inwestycję trzeba było rozliczyć i ten kredyt 

trzeba było uruchomić i sesja po to była potrzebna. 

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała (6 głosów „za”) projekt budżetu powiatu na 2025r.  

Do punktu 4-go: 

W powyższym punkcie Komisja zapoznała się z projektem wieloletniej prognozy 

finansowej powiatu hajnowskiego na lata 2025-2034. 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska omówiła projekt wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2025-2034. 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała (6 głosów „za”) projekt wieloletniej prognozy 

finansowej. 

Do punktu 5 -go: 

W sprawach różnych nie poruszono żadnych tematów. 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 

posiedzenie Komisji dziękując członkom Komisji za czynny udział w posiedzeniu. 

 

      Protokołowała                            Przewodniczyła 

 

           Violetta Miniuk                                 Małgorzata Siemieniuk 
 

 

 

 


